

1597 (XVIII). Petition from the General Chairman of the Comité de l'Unité togolaise (T/PET.7/439)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the General Chairman of the Comité de l'Unité togolaise concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹⁰⁸

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of the special representative, in particular that :

(a) There was considerable hostility to the Comité de l'Unité togolaise among the Ana population in the Atakpamé area ;

(b) The organizers of the meeting had been warned by the cantonal chiefs of the area that trouble might be expected ;

(c) The Administration took precautions to guarantee freedom of assembly and to prevent disturbances ;

(d) There were, nevertheless, minor disturbances in the streets, in which a number of persons were slightly wounded ;

2. *Recommends* to the Administering Authority that it continue to ensure freedom of assembly to political parties and to organizations of the indigenous inhabitants of the Territory.

*735th meeting,
27 July 1956.*

1598 (XVIII). Petitions from Mr. Théophile Mally (T/PET.7/440 and Add.1) and the Executive Committee of the Comité de l'Unité togolaise, Branch of Akposso (T/PET.7/443)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Mr. Théophile Mally and the Executive Committee of the Comité de l'Unité togolaise, Branch of Akposso, concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹⁰⁹

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of the special representative, in particular that :

(a) Mr. Théophile Mally was not arrested ;

(b) There are no charges pending against him.

*735th meeting,
27 July 1956.*

1599 (XVIII). Petition from the Tabligbo Circle Youth Association (T/PET.7/441 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Tabligbo Circle Youth Association concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹⁰

¹⁰⁸ See T/PET.7/439, T/OBS.7/35, T/L.696.

¹⁰⁹ See T/PET.7/440 and Add.1, T/PET.7/443, T/OBS.7/35, 36, T/L.696.

¹¹⁰ See T/PET.7/441 and Add.1, T/OBS.7/35, T/L.696.

1597 (XVIII). Pétition du Président général du Comité de l'Unité togolaise (T/PET.7/439)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du Président général du Comité de l'Unité togolaise, concernant le Togo sous administration française¹⁰⁸,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que :

a) Il existe une grande hostilité contre le Comité de l'Unité togolaise dans la région d'Atakpamé parmi les populations Ana ;

b) Les chefs de canton de la région avaient averti les organisateurs de la réunion que des incidents étaient à craindre ;

c) L'Administration a pris les précautions nécessaires pour garantir la liberté de réunion et pour prévenir les désordres ;

d) Il y a eu cependant des incidents sur la voie publique, au cours desquels un certain nombre de personnes ont été légèrement blessées ;

2. *Recommande* à l'Autorité administrante de continuer à assurer la liberté de réunion aux partis politiques et aux organisations d'habitants autochtones du Territoire.

*735ème séance,
27 juillet 1956.*

1598 (XVIII). Pétitions de M. Théophile Mally (T/PET.7/440 et Add.1) et du comité exécutif de la section d'Akposso du Comité de l'Unité togolaise (T/PET.7/443)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, les pétitions de M. Théophile Mally et du comité exécutif de la section d'Akposso du Comité de l'Unité togolaise, concernant le Togo sous administration française¹⁰⁹,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que :

a) M. Théophile Mally n'a pas été arrêté ;

b) Il ne fait l'objet d'aucune accusation.

*735ème séance,
27 juillet 1956.*

1599 (XVIII). Pétition du Cercle de la jeunesse de Tabligbo (T/PET.7/441 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du Cercle de la jeunesse de Tabligbo, concernant le Togo sous administration française¹¹⁰,

¹⁰⁸ Voir T/PET.7/439, T/OBS.7/35, T/L.696.

¹⁰⁹ Voir T/PET.7/440 et Add.1, T/PET.7/443, T/OBS.7/35, 36, T/L.696.

¹¹⁰ Voir T/PET.7/441 et Add.1, T/OBS.7/35, T/L.696.